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Képviselő-testületi ülés
Az áprilisi testületi ülés is a már 
megszokott kissé puskaporos 
hangulatban kezdődött el. Napi-
rend előtt reagált Fenke Ferenc 
(MIÉP) Kovács István (Itthon 
Rákosmentén Egyesület) sértő 
megjegyzéseire, és kijelentette, 
nem erre – mármint nem egymás 
sértegetésére – kaptak mandátu-
mot a képviselők a XVII. kerületi 
választópolgároktól. Riz Levente 
polgármester egyetértett az előt-
te szólóval, s kulturált vitára, egy-
más kölcsönös tiszteletben tartá-
sára kérte politikustársait. 

Az ülés megnyitása után szó 
esett a Lokálpatrióták Egyesüle-
tének május 1-jei ünnepségéről 
is. A polgármester elmondta, az 
idei költségvetés nem teszi lehe-
tővé a 4 millió forintos támogatást 
– tavaly ugyanis ezt az összeget 
biztosította az önkormányzat az 
egyesületnek –, de természete-
sen idén is megrendezhetik ma-
jálisukat, ehhez helyszínként az 
önkormányzati tulajdonban lévő 
Nyúl-dombot, vagy a „Rojik-pá-
lyát” javasolta Riz Levente. 

Hatvani Zoltán (Fidesz) a rákos-
kerti utak balesetveszélyes álla-
potára hívta fel képviselőtársai 
figyelmét. A murvával szórt utak
esetében felmerülő jobbkéz-sza-
bály kérdéseire, melyek igen sok 
problémát és sajnos balesetet is 
okoztak már Rákoskerten. A pol-
gármester válaszában elmondta, 
a korábbi alpolgármester, Kiss 
Lajos többször ígérte meg, hogy 
változtat ezen a helyzeten, ám a 
kérdést a többszöri fogadkozás 
ellenére sem oldották meg.

Hrutka Zsolt (MSZP) kifogá-
solta a civil szervezetek Fuchs-
kastélyból való kilakoltatásának 
tényét. A polgármester reagálá-
sában leszögezte, ezek a szer-
vezetek nem kerülnek az utcára, 
csak a Baross utcai önkormány-
zati ingatlanban lesz új székhely-
ük, valamint elmondta azt is, 
hogy tavaly decemberben lejár-
tak azok a bérleti szerződések, 
amelyek értelmében ingyenesen 
vehették igénybe a civil szerveze-
tek a kastélyt. Hozzátette, nincs 
anyagi forrás a polgármesteri 
hivatal bővítésére, a szűkösség 
pedig már tarthatatlan, ezért a jö-
vőben a Fuchs-kastély emeletére 
költözik néhány hivatali egység. 

Csorba Béla (KDNP) nehezmé-
nyezte, hogy több MSZP-s képvi-
selő és az Itthon Rákosmentén 
Egyesület két politikusa még 
mindig nem járult hozzá vagyon-
nyilatkozatának az önkormány-
zat honlapján való nyilvánossá 
tételéhez. 

Hoffmann Attila (MSZP) a 
pártállástól független, a kerület 
érdekében választási cikluso-
kon átívelő célok megvalósításá-
ért való összefogás fontosságát 
hangsúlyozta és beszámolt Ha-
gyó Miklós főpolgármester-he-
lyettes látogatásáról a XVII. ke-

rületi MSZP-nél. A polgármester 
egyetértett Hoffmann Attilával, 
de megemlítette, hogy a kerüle-
ti szocialisták – Devánszkiné dr. 
Molnár Katalin és Gy. Németh 
Erzsébet – nemmel szavaztak a 
fővárosi közgyűlésben a XVII. ke-
rület költségvetéséhez benyújtott 
módosító indítványokra, melyek 
Rákosmente fejlesztésének ér-
dekeit szolgálták volna. 

Ezután a képviselők zárt ülé-
sen bíráltak el hat fellebbezést 
hatósági ügyben.

Rendeletmódosítással emelte 
a képviselő-testület a Káptalan-
füredi és Leányfalui Ifjusági Tá-
boraiban fizetendő térítési díja-
kat, ezt minden évben, az infláció
mértékében kénytelen megtenni 
az önkormányzat. 

Fachet Gergő (Itthon Rákos-
mentén Egyesület) az 1956-os 
Emlékplakett alapításáról és ado-
mányozásáról szóló rendeletet 
egyhangú támogatással módo-
sította a testület.

A szociális ellátásokról szóló 
rendeletet is meg kellett változ-
tatnia a képviselő-testületnek 
egy törvénymódosítás miatt.

A Homoki szőlők (Orgoványi 
u. – Baross u. – Bélatelepi út) sza-
bályozási tervének készíttetésére 
vonatkozó tavaly júniusi rendele-
tet is módosították a képviselők, 
a változtatás értelmében a terve-
zés költségeit az önkormányzat 
vállalja magára. 

A képviselő-testület öt évre 
kinevezte a Rákoskeresztúri vá-
sárcsarnok és Piac Piacfelügye-
lete vezetőjének Niedermayer 
Kálmánt, elfogadta a Bartók Bé-
la Alapfokú Művészetoktatási In-
tézmény pedagógiai programját 
és módosította a költségvetési 
rendeletet, mivel megváltozott a 
2006-ban elnyert útfelújítási pá-
lyázatban az önkormányzati ön-
rész mértéke. Várszegi Viktória
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XVII. kerületi Napok keretében:

Belépõ: 1.500 Ft

Dózsa Mûvelõdési Ház

május 20-án, vasárnap 18 órakor

a drum n’ bass, no skool braks, nu-jazz,

Bubernyák Zoltán (billentyûs hangszerek)
Zana Zoltán (szaxofon), Birta Miklós
(gitár), Kolta Gergõ (basszusgitár),

Kaszás Péter (dob)

(Independent, Nerve)
kurzus és bemutató

A mûsort szerkesztette és vezeti:

koncert

SUPERDRUMMING

JOJO MAYER

NAL ANDA

abstrakt funk, electro break beats
mûfajok „ördögi tudású” mestere

stb.

ismét a Dózsában!

Martonosi György

Setup: Sonor dobok, Sabian cintányérok
Vic Firth verõk, Remo dobbõrök

www.jojomayer.com

Nyilvános penitencia
Több kedves olvasónk adott 

hangot megdöbbenésének egy, 
az áprilisi számunkban megje-
lent hirdetés láttán. Tudják, ar-
ra gondolok, az ötödik oldalon, 
ahol néhány városatya újságba 
– ráadásul nem is Helyi Hírek-
be, hanem Rákosvidékbe! – te-
metkezve múlatja az időt. Kicsit 
menteni akarván őket, elárulom, 
egy rendkívüli testületi ülésen is 
előfordulnak olyan pillanatok, 
amikor nem tudja az ember, jó 
helyen jár-e épp… Ennek illuszt-
rálására álljon itt az alábbi – az 
önkormányzat hivatalos honlap-
ján található jegyzőkönyvből való 
szó szerinti – idézet: 

mindenkire vonatkozik-e, mert ha 
igen, akkor kérem Polgármester 
urat ennek szigorú betartatására.

Riz Levente: mindenkire vonat-
kozik. A penitenciát majd megbe-
széljük.”

Ha lenne videófelvétel, azt le-
hetne látni, hogy Lázár képviselő 
úr mellett egy szakállas, kopasz 
alak (nem képviselő), nyakában 
fényképező masinával jelentkezik 
kétségbeesetten, s közben kép-
zeletbeli hamut szór – penitenci-
aként? – fejére. De 
nem kapott szót a 
polgármestertől – 
hisz csak meghí-
vott vendég, amo-
lyan sajtókuli – így 
most itt lesz kény-
telen elmondani 
védőbeszédét. Az 
úgy volt, hogy las-
san négy éve já-
rok a testületi ülé-
sekre – igen, én, e 
sorok írója vagyok a vétkes –, de 
szervezési okok miatt (nem csak 
a papíron, de katedrán is szolgá-
lom a közt) most jutottam el első 
alkalommal az új grémium ülésé-
re. Na most az „ántirendszerben” 
az ülés helyszíne előtti folyosón 
dohányzó hely volt kijelölve, így 
mikor az MSZP frakció április 
10-én szünetet kért, kivonulva 
a folyosóra megszokott rutinnal 
megtömtem pipámat és rágyúj-
tottam. El is szívtam, közben 
társalogtam újságíró kollégával, 
képviselővel, hivatali dolgozóval, 

de senki nem (mert?!) szólni né-
kem, bűnös dolgot cselekszem. 
Mikor dolgom végeztével keres-
ni kezdtem a hamvvedret, akkor 
kezdett gyanússá válni a dolog. 
De csengettek, így hát sietem be 
az ülésterembe. Ahol aztán döb-
benten hallgattam Lázár úr ügy-
rendi (!) felszólalását… Az ülés 
végén megkérdeztem, nem lett 
volna-e egyszerűbb, ha szól ne-
kem a folyosón, hogy tilosban já-
rok, de ezt elhárította azzal, hogy 
az nem az ő feladata. Na ja, ügy-
rendi hozzászólás, az már képvi-

selőhöz méltó 
feladat! Eggyel 
többször sze-
repel a ne-
ve a jegyző-
könyvben?! Az 
enyém meg? 
Egyszer sem… 
A polgármester 
úr azóta sem 
rótta ki rám a 
pe n i te nc iá t , 
ami ugye bün-

tetést, vezeklést, bűnbánatot, il-
letve a vétkemet ellensúlyozó 
jócselekedetet jelenti. Ezért ma-
gam ez utóbbit gyakorlom most, 
és nem közlöm le azokat a képe-
ket, melyeken városatyáink ülés 
közben passziánszoznak lap-
topjukon, sms-eket, e-mailokat 
küldözgetnek, vagy épp szunyó-
kálnak… Persze, ez utóbbit mély-
ségesen megértem ott, ahol egy 
rendkívüli ülésen ügyrendi kér-
dés lehet – ha csak egy percre is 
– egy tilosban füstölgő pipa…

Dudás László

Felavatták a Czimra iskola új részeit
Míg a főváros más kerüle-

teiben egyre-másra zárnak be 
oktatási intézményeket, a XVII. 
kerületben – ahol a rendszervál-
tás óta közel 20 százalékkal nö-
vekedett a lakosság száma – új 
iskolaszárnyak, bővítések meg-
oldása van napirenden évek óta, 
már amennyire a büdzsé engedi. 
Tavaly a ligetiek örülhettek a Hő-
sök terei iskola új szárnyának és 
a rákoshegyiek a felújított, eme-
lettel bővítet Kép utca 2. szám 
alatti épületnek, és most ismét 
a hegyieken volt a sor. Május 4-
én avatták föl ugyanis a Czimra 
Gyula Általános Iskola új tor-
natermét, és a főépület (6 épü-
letben működik az intézmény!) 
emeletráépítését. 

Az ünnepélyes eseményen ter-
mészetesen megjelent a kerület 
jelenlegi fideszes vezetése (Riz
Levente polgármester mondta 
az avatóbeszédet, és ott voltak 
Dombóvári Csaba, Fejér Gyula, 
Fohsz Tivadar alpolgármesterek 
is), de Alexa György országgyű-
lési képviselő és Devánszkiné 
dr. Molnár Katalin fővárosi képvi-
selő az MSZP-t, Péczely Terézia 
korábbi oktatásért felelős alpol-
gármester pedig az SZDSZ-t is 

képviselte a választásokat átívelő 
beruházás lezárulásánál. Az Ok-
tatási Minisztériumot – az iskola 
meghívására – Tompa Ferenc 
szakreferens képviselte. A diákok 
természetesen gazdag műsorral 
köszöntötték a nagy napot (vég-
re vége a Gyökér utcai ingázá-
soknak!) és a vendégeket. 

Az építkezés nem nélkülözhet-
te a kisebb viharokat, hisz példá-
ul – bár azt mindenki elismerte, 
hogy az ötven éve szükségmeg-
oldásként tornaépületté átala-
kított jegyzőház helyett ideje 
már egy modern tornacsarnokot 
építeni – a helyi lakosok és civil-
szervezetek tavaly aláírást gyűj-
töttek a jegyzőház megmentésé-
ért. A helyén mégiscsak felépült 
520 négyzetméteres épület az al-
sós diákokat fogadja május 7-től, 
és ha figyelembe vesszük, hogy
ősszel négy elsős osztály indul 
(összesen 15 alsós csoport lesz 
így), heti 3-3 testnevelési órával, 
nem lesz gond a kihasználtság… 
Délutánonként is lesznek sport-
foglalkozások, és természetesen 
a kései órákban bérbe is adják 
majd a kosarazásra, röplabdá-
zásra, labdarúgásra egyaránt al-
kalmas csarnokot. 

Persze nem Magyarországon 
élnénk, ha nem lennének apró 
meglepetések. Például az, hogy 
méltán indulhatnak a czimrások 
a legnapfényesebb tornaterem 
címéért. El nem tudom képzelni, 
hogy hagyhattak jóvá egy olyan 
tervet anno, amelyben egy tor-
nateremben a másfél-három 
méteres falszinten végig ablakok 
vannak… A belső szereléseket 
végző Köteles Bt. úgy oldotta 
meg legbiztonságosabban – és 
olcsóbban – a kérdést, hogy az 
ablakok elé szerelték a bor-
dásfalakat. A Kép u 14 épület 
műszaki átadása előtt a beruhá-
zást és a munkálatok ellenőrzé-
sét ellátó Lakás-17 Vagyonkeze-
lő Kft. hosszú hiány-és hibalistát 
állított össze, melyet aztán hely-
lyel-közzel sikerült az avatásra 
„jóvátenni”.  Bár a födémeltéré-
sek miatti folyosó és termek köz-
ti szintkülönbségek bizonyára 
örök problémát fognak okozni. 
Mindenesetre május 7-én az 5. A 
és B osztályok már új termükben 
kezdték a tanítást, a biológia és 
ének szaktanterem, a foglalkoz-
tatók, valamint a szép új könyv-
tár berendezve várja a diákokat.

Dudás László

Az új iskolai könyvtár és a tornaterem az ablakokat védő bordásfalakkal.

„Lázár Attila (ügyrendi): nekem 
a szünettel kapcsolatban lenne 
ügyrendi kérdésem. Szeretném 
megkérdezni, hogy a dohányzási 
tilalom a Polgármesteri Hivatalban 


